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崇華雙語小學  112-1 行 事 曆 
Chong Hua Bilingual Elementary School 

School Calendar – 1
st
 Semester of  112  School Year 

 
 
 

 
 

週次 
Week 

日期 Date 
重     要     行     事 

Important Events 品格教育 
Character Education 

一 
Week 1 

8/28(一) ~ 9/3(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 

8/21-8/25 新生定向輔導 Orientation Activities 

8/29 住宿生入住 Returning and New Boarders Move-in Day 

8/30 開學典禮 School Commencement Ceremony 

8/30學生週會 1 (友善校園宣導、環境教育宣導、祖父母節宣導、品格教育 –禮節) 

Student Assembly 1 (Talks on Friendly Campus, Environment Education, Grandparent Day, 

Character Education - Etiquette) 

禮節 
Etiquette 

定義：正式社交場合，關於交際應對相約成俗的共識與習慣。 

Definition: Common understanding on proper response and behaviours in the formal social occasions. 

推行重點：1. 常說「請」「謝謝」「對不起」「不客氣」「沒關係」。 2.舉手發言，專注傾聽。  

Promotion Focus:  

1) I always say “please” “thank you’' “sorry” “you're welcome” “never mind/no worries”.   
2) I raise hand before asking questions, and listen mindfully.  

二 
Week 2 

9/4(一) ~ 9/10(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

9/4 新生就學填報完成 (註冊)  New Students Registration 

9/5 學生週會 2 (傳染病防治宣導、友善校園宣導、防災宣導、性別教育宣導、品格教育–禮

節) Student Assembly 2 (Talks on Infectious Disease Prevention, Friendly Campus, Disaster 

Management, Gender Education, Character Education - Etiquette) 

禮節 
Etiquette 

定義：正式社交場合，有關交際應對相約成俗的共識與習慣。  

Definition : Common understanding on proper response and behaviours in formal social occasions.  

推行重點：1.說話要輕聲細語，不大聲喧嘩。2.能遵守國際禮儀與規範。 

Promotion Focus :  

1) I speak softly, and will not speak in loud voice.  2) I follow the etiquette as per the international standard. 

三  
 Week 3 

9/11(一) ~ 9/17(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 
Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 

9/13 學生週會 3  (健康促進營養教育、品格教育 –自律) 

         Student Assembly 3 (Talks on Nutrition Education and Character Education - Autonomy)  

9/15 班親會 (輔導) Parents/Teachers Forum (Counselling) 

自律 
Autonomy 

定義：能服從內在良心的規範，自我約束言行以符合社會期待，進而展現自主意識。  

Definition : Can oblige the standard of own conscience, meet social expectations by disciplining own behaviour 

which in turn becomes independence mentally.  

推行重點： 

1.能了解自己言行，應符合社會規範。 2.三思而後行，對自己的言行負責，不找藉口或怪罪他人。  

Promotion Focus : 1) I can understand that my behaviour should meet the social standard. 2) I think thoroughly 

before action, I take responsibility on my own behaviour, without excuse nor blaming others. 

四 
Week 4 

9/18(一) ~ 9/24(日) 

 
*9/23 補 10/9上班上課 

9/23 Make-up Class for 

10/9 

非淨空週 

Dormitory Open for 
Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 

9/19 學生週會 4  (性別教育宣導、品格教育 -自律) 

         Student Assembly 4 (Talks on Gender Education and Character Education - Autonomy) 

9/21 防災教育宣導：國家防災日(9:21)   

         Disaster Prevention Education Talk: National Disaster Prevention Day (9/21) 

自律 
Autonomy 

定義：能服從內在良心的規範，自我約束言行以符合社會期待，進而展現自主意識。  

Definition : Can oblige the standard of own conscience, meet social expectations by disciplining own behaviour 

which in turn becomes independence mentally.  

推行重點：1.能有執行力落實自己的計畫。 2.不亂丟垃圾，保持環境的整潔。舉手做環保，垃圾要分類。  

Promotion Focus : 1) I can execute my own plan. 2) I keep clean and won't be a litterbug. I support garbage sorting. 

五       
Week 5 

9/25(一) ~ 10/1(日) 

 
*9/29中秋節放假 

9/29 Mid-Autumn Festival 

Holiday 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

9/26 學生週會 5  (家暴防治宣導、品格教育 –合作) 

Student Assembly 5 (Talks on Domestic Violence Prevention and Character Education - 
Cooperation) 

9/28 教師節敬師活動 Teachers’ Day Activities 

合作 
Cooperation 

定義：透過彼此協調、分工，達成團體的目標和使命。  

Definition : Achievement of a group goal and mission through coordination and division of work.  

推行重點：1.能以具體的作為展現團隊合作的成果，並持之以恆。 2.能與同儕溝通、協調，並從中學習他

人的優點。Promotion Focus : 1) I can demonstrate the team spirit through team work constantly. 2) I learn the 

strengths of other people through communication and coordination with schoolmates. 
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六       
Week 6 

10/2(一) ~ 10/8(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

10/3 學生週會 6 (家暴防治宣導、品格教育-合作) 

Student Assembly 6 (Talks on Domestic Violence Prevention and Character Education - 

Cooperation) 

合作 
Cooperation 

定義：透過彼此協調、分工，達成團體的目標和使命。 

Definition : Achievement of a group goal and mission through coordination and division of work.  

推行重點：1.能知道團結力量大，並體認合作對社會的影響。 2.體會眾志成城的真諦，並針對他人的表現

給予讚美。 

Promotion Focus : 1) I can understand the power of cooperation, and the impact to the society. 2) I understand the 

essence of One Team One Spirit, I praise other people on their good performance. 

七 
Week 7 

10/9(一) ~ 10/15(日) 

 
10 / 9(一) 彈性放假 

10 / 10(二) 國慶放假 

10/9 Make-up Holiday 

10/10 National Day 

Holiday 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
10/11 學生健康檢查 (健康中心) 

          Student Health Check (at Health Center) 

負責 
Responsibility 

定義：凡事謹慎思考，在自己行動前先設想行為的結果，盡自己所能使事情更加完善，並樹立好榜樣。  

Definition : 1) Thorough thinking, Always consider the consequence before taking actions. Try the best to do 

things. Make own self a role model.  

推行重點：1.自己決定的事務要認真完成，不敷衍了事。 2. 努力在時間內完成該做的事。  

Promotion Focus : 1) After deciding what I have to do, I finish it seriously. 2) I use my best efforts to finish what 

should be done by deadline. 

八 
Week 8 

10/16(一) ~ 10/22(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 
10/17 學生週會 7 (健康促進口腔保健、品格教育-負責) 

           Student Assembly 7 (Talks on Oral Health and Character Education - Responsibility) 

負責 
Responsibility 

定義：凡事謹慎思考，在自己行動前先設想行為的結果，盡自己所能使事情更加完善，並樹立好榜樣。  

Definition : Thorough thinking. Always consider the consequence before taking actions. Try the best to do things. 
Make own self a role model.  

推行重點：1.這是我的事我要努力完成。 2.我能主動完成分派的事情，勇於負責任。  

Promotion Focus : 1) This is my work, I will do my best to complete it. 2) I am responsible for the duties assigned 
to me and I can finish them in a  proactive manner. 

九 
Week 9 

10/23(一) ~ 10/29(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
10/24 學生週會 8 (健康促進口腔保健、品格教育-負責) 

           Student Assembly 8 (Talks on Oral Health and Character Education - Responsibility) 

誠信 
Honesty and Trust 

定義：能以誠懇信實的態度對待人、事、物，答應別人的事要盡力做好。  

Definition : Treat people with honesty and sincerity; try one’s best to do what have been promised. 

推行重點：1.我會信守諾言，言行一致，不作假。 2.我會勇敢認錯並改正。  

Promotion Focus : I keep my promise and walk the talk. 2) I admit my wrong doings and I am willing to correct. 

十 
Week 10 

10/30(一) ~ 11/5(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

10/30 注音符號檢測 (G1) Mandarin Phonetic Symbols Test for G1 

10/31 萬聖節活動 Halloween Activities 

10/31 學生週會 9 (品格教育-誠信)  

Student Assembly 9 (Talk on Character Education - Honesty and Trust) 

11/1-11/2 第一次定期評量 1st Examination 

誠信 
Honesty and Trust 

定義：能以誠懇信實的態度對待人、事、物，答應別人的事要盡力做好。  

Definition : Treat people with honesty and sincerity; try one’s best to do what have been promised. 

推行重點：1.我會憑自己的能力參加考試或競賽。 2.借用物品要經過當事人同意，並能做到有借有還。  

Promotion Focus : 1) I try my best to prepare for an examination or participate in contest. 2) I get agreement from 

the owner before using anything. I also return it after borrowing. 

十一  
Week 11 

11/6(一) ~ 11/12(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 

11/7 學生週會 10 (促進衛教宣視力保健宣導、品格教育-誠信) 

         Student Assembly 10 (Talks on Eyesight Health and Character Education - Honesty and Trust) 

11/8 校外教學 (G1~G5)  Field Trip 

11/8~11/10 畢業旅行 (G6) Graduation Trip 

正義 
Justice 

定義：能理解公正的、正當的道理。  

Definition : Can understand the principles of fairness and appropriateness.  

推行重點：1.處事公平、公正、不偏私。 2.我會公平對待每一個人。  

Promotion Focus : 1) I handle things fairly. 2) I treat everybody fairly. 
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十二    
Week 12 

11/13(一) ~ 11/19(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 
11/14 學生週會 11 (促進衛教宣視力保健宣導、品格教育-誠信) 

Student Assembly 11 (Talks on Eyesight Health and Character Education - Honesty and Trust) 

正義 
Justice 

定義：能理解公正的、正當的道理。  

Definition : Can understand the principles of fairness and appropriateness.  

推行重點：1.能辨別是非善惡。 2.說話誠實、公正。  

Promotion Focus : I can judge what is right and what is wrong. 2) I speak honestly and fairly. 

十三 
Week 13 

11/20(一) ~ 11/26(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 
Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
11/21 學生週會 12  (品格教育-尊重) 

           Student Assembly 12 (Character Education - Respect) 

尊重 
Respect 

定義：接受他人為一個完整而獨立的個體，人人站在同樣的高度互動，沒有尊卑之分。  

Definition : Accept other people as a complete and independent individuals; everybody is interacting with others 
equally.  

推行重點：1.別人說話時專注聆聽不插話。 2.了解包容別人和我們不一樣的地方。  

Promotion Focus : 1) I listen mindfully without disturbing the speakers. 2) I understand and accept the differences 
between other people and me. 

十四  
Week 14 

11/27(一) ~ 12/3(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 
11/28 學生週會 13 (品格教育-尊重)  

           Student Assembly 13 (Character Education - Respect) 

尊重 
Respect 

定義：接受他人為一個完整而獨立的個體，人人站在同樣的高度互動，沒有尊卑之分。  

Definition : Accept other people as a complete and independent individuals; everybody is interacting with others 

equally. 

推行重點：1.我們來聽聽別人的做法和想法。 2.欣賞別人和我不一樣的地方。  

Promotion Focus : 1) Let's listen to the practice and ideas of other people. 2) Show appreciation on the differences 

between other people and me. 

十五  
Week 15 

12/4(一) ~ 12/10(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
12/5 學生週會 14 (交通安全宣導、品格教育-關懷)  

         Student Assembly 14 (Talks on Traffic Safety and Character Education - Caring) 

關懷 
Caring 

定義：設身處地、替人著想。  

Definition : Be considerate. Willing to put own self in the shoes of other people. 

推行重點：1.培養主動關心別人的習慣 2.愛護花草與動物。  

Promotion Focus: 1) I form a habit to provide care for other people proactively.  2) I take care of the plants and 

animals. 

十六  
Week 16 

12/11(一) ~ 12/17(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

12/12 學生週會 15 (交通安全宣導、品格教育-關懷) 

            Student Assembly 14 (Talks on Traffic Safety and Character Education - Caring) 

12/16 全校運動會 Sports Day 

關懷 
Caring 

定義：設身處地、替人著想。  

Definition : Be considerate. Willing to put own self in the shoes of other people. 

推行重點：1.能積極協助需要幫助的人、事、物。 2.能擴大關懷議題與層面，成為世界公民的一份子。  

Promotion Focus : 1) I can proactively help the people and everything in need.  2) I can broaden the areas for 

concern and become a world citizen. 

十七  
Week 17 

12/18(一) ~ 12/24(日) 

*12/18 運動會補假一天 

Make-up Holiday after 

Sports Day 

非淨空週 

Dormitory Open for 
Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
12/19 學生週會 16 (健康促進健康體位、品格教育-感恩) 

            Student Assembly 16 (Talks on Healthy Body Weight and Character Education - Gratitude) 

感恩 
Gratitude 

定義：以言行讓對方知道他如何使自己生命受益，並能以具體行動向施與者表示感激。  

Definition : Thanksgiving to the people who inspired me. 

推行重點：1.能瞭解地球孕育萬物的無私，以及物種和平共處的道理。2.知福惜福、飲水思源，以感恩的

態度面對生活，能夠回饋付出。  

Promotion Focus : 1) I can understand the earth give rises to myriad of living thing selflessly and the principles of 
getting along with every living thing peacefully.  2) Everyday I am grateful and willing to contribute to the world in 

return. 

十八  
Week 18 

12/25(一) ~ 12/31(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 
12/25 聖誕節活動 Christmas Activities 

12/26 12/26學生週會 17  (經典大會考) Student Assembly 17 (Teachings Recitation Examination) 



 

4 

感恩 
Gratitude 

定義：以言行讓對方知道他如何使自己生命受益，並能以具體行動向施與者表示感激。  

Definition : Show appreciation and thankfulness to the people who inspired me.  

推行重點：1. 體貼他人心意，能為需要幫助的人提供服務。 2. 能主動以適當的具體行動向父母、師長表達

感激。 Promotion Focus : I help the people in need. 2) I thank my parents and teachers proactively and properly. 

十九  
Week 19 

1/1 (一) ~ 1/7 (日) 

 
*1/1元旦放假 

1/1 New Year Holiday 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 

Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 
1/2 學生週會 18  (品格教育-正念) 

       Student Assembly 18 (Character Education - Positive Attitude) 

正念 
Positive Attitude 

定義：能正向思考。  

Definition : Positive thinking. 

推行重點：1.對自己有信心 2.遇到困難時，能找出解決的方法。  

Promotion Focus : 1) I have self-confidence. 2) I can find solutions when facing difficulties. 

二十  
Week 20 

1/8 (一) ~ 1/14(日) 

 

非淨空週 

Dormitory Open for 
Weekend 

全校性活動 
School 

Administration 

1/9 學生週會 19  (品格教育-正念)  

       Student Assembly 19 (Character Education - Positive Attitude) 

1/8-1/12 英語期末評量 

        Semester End English Examination 

正念 
Positive Attitude 

定義：能正向思考。  

Definition : Positive thinking.  

推行重點：1.能以正向的態度看待事情。 2.勇於面對挑戰。  

Promotion Focus : 1) I can view things with positive attitude. 2) I can face challenges bravely. 

二十一  
Week 21 

1/15(一) ~ 1/21(日) 

 

淨空週 

Weekend at Home 

全校性活動 
School 

Administration 

1/16 學生週會 20 (榮譽存摺兌換) 

         Student Assembly 20 (Good Performance Reward Gift Redemption) 

1/16-17 期末定期評量 Semester End Examination 

1/19 結業式 End of Semester Awards Ceremony 

總複習 
Overall Review 

推行重點：回顧本學期推行重點。  

Promotion Focus : Recapitulate all key focuses in this semester. 

 


